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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mire költöttük a SURE-t?" 

Tisztelt Miniszterelnök Úr!

A COVID járvány kitörése óta ön több alkalommal is bírálta az Európai Uniót, amiért az nem nyújt 
segítséget Magyarországnak a járvány és gazdasági következményei elleni védekezésben. Ez 
azonban nem igaz.

Az Európai Bizottság első intézkedései egyikeként hagyta jóvá a korábban megszavazott, de el még
nem költött uniós támogatások átcsoportosításának lehetőségét a védekezés céljaira. A kormány 
ennek terhére jóvá is hagyatott Brüsszellel 115 milliárd forintnyi átcsoportosítást. Más kérdés, hogy 
ennek döntő részét nem munkahelymegőrzésre és bértámogatásra fordították. Igaz, a szálláshely-
szolgáltatás területén például jutott a munkahelyek megőrzésére is, ez volt az a támogatás, amit 
Mészáros Lőrinc az UTÁN kapott meg, hogy 800 munkavállalóját elbocsátotta, így aztán a 
megmaradt létszám megőrzését, ami ennek a támogatásnak már feltétele volt, gond nélkül 
vállalhatta.

Brüsszel ezen kívül moratóriumot adott a 2019-es uniós projektek előfinanszírozására nekünk utalt 
több mint 300 milliárd visszafizetésére, jelentősen előre hozta a 2020-as projektek 
előfinanszírozására megállapított csaknem 220 milliárd utalását is, és megnyitotta az eredetileg a 
természeti katasztrófák okozta károk enyhítésére létrehozott Szolidaritási Alapot

járvány elleni védekezésre is, amiből 9.4 milliárdot hívtunk le.

Erről az összesen mintegy 650 milliárdnyi segítségről ön és kormánya gondosan hallgatott.

A Bizottság javaslatára ezen kívül a Tanács tavaly májusban rendeletet fogadott el a szükséghelyzeti
munkanélküliségi kockázatokat mérséklő ideiglenes támogatást nyújtó európai eszköz, a SURE 
létrehozásáról. A SURE terhére kedvezményes kölcsön nyújtható a tagállamoknak a munkahelyek 



és munkavállalók védelmére, valamint a koronavírus-világjárvány társadalmi-gazdasági 
következményeinek enyhítésére irányuló intézkedések finanszírozása céljából. A Tanács 
Magyarországnak mintegy 180 milliárd forintot szavazott meg a SURE terhére.

Kérdezem ezért miniszterelnök urat:

Mire fordítottuk, illetve mire kívánjuk fordítani ezt az összeget? 

A megjelölt célok közül melyikre mekkora összeget szánt a kormány ebből a 180 milliárdból? 

Ezt is le kívánta-e tagadni a magyar emberek előtt, mint az említett korábbi segítségeket? 

Várom megtisztelő válaszát.

Budapest, 2021. február 21.

Tisztelettel:

Varju László

Demokratikus Koalíció
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